

[1]沈昱恒,侯明善,任鑫东.基于视线制导的共面航天器自主交会控制研究[J].弹箭与制导学报,2009,4:91.

SHEN Yuheng,HOU Mingshan,REN Xindong.Control Strategies for Coplanar Autonomous Rendezvous Based on Line-of-sight Guidance[J].,2009,4:91.

点  
击  
复  
制

## 基于视线制导的共面航天器自主交会控制研究(PDF)

《弹箭与制导学报》[ISSN:1673-9728/CN:61-1234/TJ] 期数: 2009年第4期 页码: 91 栏目: 导弹与制导技术 出版日期: 2009-08-25

Title: Control Strategies for Coplanar Autonomous Rendezvous Based on Line-of-sight Guidance

作者: [沈昱恒](#); [侯明善](#); [任鑫东](#)  
西北工业大学自动化学院, 西安 710072

Author(s): [SHEN Yuheng](#); [HOU Mingshan](#); [REN Xindong](#)  
School of Automation, Northwestern Polytechnical University, Xi'an 710072, China

关键词: [交会](#); [视线制导](#); [零控脱靶量](#); [比例导引](#)

Keywords: [rendezvous](#); [line-of-sight guidance](#); [zero-effort-miss](#); [proportional navigation](#)

分类号: V448.2

DOI: -

文献标识码: A

摘要: 研究了基于视线制导的共面航天器自主交会控制。为便于设计适用于自主交会的控制方法,首先建立了视线坐标系相对运动方程,然后基于相对测量信息分别设计了纵向和法向控制器。纵向控制器是基于零控脱靶量算法所设计的一种新的自适应控制方法,完成交会速度和位置控制;法向控制器是一种姿态约束PI型比例导引,实现交会视线角的控制。所设计的控制器对不同初始交会条件具有良好的适应性。对圆和椭圆轨道交会仿真结果证明了该控制方法是有效可行的。

Abstract: The control strategies based on line-of-sight (LOS) guidance for coplanar autonomous rendezvous were presented. The relative equations described in the local orbital frame were transformed into LOS frame. In the LOS frame, the rendezvous controllers along LOS and perpendicularly to LOS directions were designed respectively. To meet the requirements of relative positions and velocities in the rendezvous, a new adaptive controller in the LOS direction based on zero-effort-miss (ZEM) was designed. Then, a modified proportional navigation guidance law with LOS angle constraint was used to control the LOS angle in rendezvous process. The controllers can be implemented only using the relative motion information between rendezvous spacecraft and are insensitive to initial condition. Numerical simulations for the target spacecraft both on circular and elliptical orbits were given to validate feasibility of the control strategies.

导航/NAVIGATE	
<a href="#">本期目录/Table of Contents</a>	
<a href="#">下一篇/Next Article</a>	
<a href="#">上一篇/Previous Article</a>	
工具/TOOLS	
<a href="#">引用本文的文章/References</a>	
<a href="#">下载 PDF/Download PDF(169KB)</a>	
<a href="#">立即打印本文/Print Now</a>	
统计/STATISTICS	
<a href="#">摘要浏览/Viewed</a>	
<a href="#">全文下载/Downloads</a>	454
<a href="#">评论/Comments</a>	227

[RSS](#) [XML](#)

- [1] Prussing J E, Chiu J H. Optimal multiple - impulse time - fixed rendezvous in the vicinity of a circular orbits [J] .Journal of Guidance Control and Dynamics, 1986, 9 (1) :17-22.
- [2] Cater T. Fuel - optimal rendezvous near a point in general Keplerian orbit [J] .Journal of Guidance Control and Dynamics, 1987, 10 (6) :567-573.
- [3] 陈文胜, 陈新海.比例导引法在航天器交会中的应用 [J] .西北工业大学学报, 1994, 12 (1) :31-36.
- [4] 王颖, 吴宏鑫, 解永春.空间交会停靠视线制导控制方法 [J] .控制工程, 2005 (4) :19-24.
- [5] 陈统, 徐世杰.非合作式自主交会对接的终端接近模糊控制 [J] .宇航学报, 2006, 27 (3) :416-421.
- [6] 林来兴, 车汝才.航天器编队飞行动力学模型和精度分析 [J] .航天器工程, 2008, 17 (2) :19-25.
- [7] Newman B. Spacecraft Intercept Guidance Using Zero Effort Miss Steering [R] .AIAA-93-3890 -CP.
- [8] 刘世勇, 吴瑞林, 周伯昭.大气层外拦截弹中段制导研究 [J] .宇航学报, 2005, 26 (2) :156-163.
- [9] 侯明善.姿态约束最优制导律设计 [R] .西北工业大学, 2006.

---

备注/Memo: 收稿日期:2008-08-23 作者简介:沈昱恒 (1983-), 男, 江苏苏州人, 硕士研究生, 研究方向:飞行控制与仿真。

---